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Til Asker kommune 
Komité for teknikk, kultur og fritid 
 
Kopi:  Direktør Ragnar Sand Fuglum 
  Leder Natur og Idrett, Lisbeth Stokke Fjeldly 
   
 
Asker, 26. februar 2015 
 
  
SAKSNR. 0013/15: KVALITETSSTANDARD FOR UTENDØRS 
IDRETTSANLEGG 
 
Asker Idrettsråd (AIR) har i styremøte av 23/2-15 behandlet innspill til saksnr. 
0013/15 i komité for teknikk, kultur og fritid (TKF) – Kvalitetsstandard for utendørs 
idrettsaktivitet. 
 
En arbeidsgruppe nedsatt av AIR utarbeidet i september 2014 et høringssvar på 
vegne av AIR. Høringssvaret ble oversendt rådmannen, TKF og idrettslagene 30. 
september 2014. 
 
I rådmannens framlegg med vedlegg i sak 0013/15 fremkommer det informasjon 
blant annet om budsjettmessige konsekvenser og annen dokumentasjon som 
arbeidsgruppen ønsker tid til å sette seg inn i og svare ut. AIR ber om at komitéen 
fatter følgende vedtak: 
 
”Saken om kvalitetsstandard for utendørs idrettsanlegg utsettes til komitéens neste 
møte 26. mars”. 
 
Vi ber videre komiteen se side 2 og 3 i dette notat, der AIR søker å gi komitéen et 
bilde av dagens situasjon sett i forhold til rådmannens forslag til vedtak. Det 
overordnede bildet er at AIRs forslag til Askerstandard gjenspeiler dagens 
situasjon, mens rådmannens forslag til vedtak vil senke standarden på 
idrettsanlegg i kommunen. Dette er viktig å merke seg ved en standard som 
skal være grunnlag for utlysning av tjenestekjøp.  
 
Spørsmål kan rettes til styreleder Sigurd Øvergaard eller daglig leder Gry E. Garlie. 
 
 
Styret i  
Asker Idrettsråd 
 
Sigurd Øvergaard    Gry E. Garlie 
Styreleder     Daglig leder  
(sign)      (sign) 
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Innspill til Asker kommunes forslag til kvalitetsstandard for 
utendørs idrettsanlegg. 
 
En arbeidsgruppe bestående av representanter fra Dikemark Idrettslag, Heggedal 
Idrettslag, Vollen Ungdomslag, Holmen Idrettsforening, Nesøya Idrettslag,  Asker 
Skiklubb og representanter fra Asker Idrettsråd utarbeidet på vegne av Asker 
Idrettsråd idrettens innspill til kvalitetskriterier, ”Askerstandarden”. 
 
Askerstandarden innebærer ingen kvalitets økning for utendørs idrettsanlegg. 
Grunnlaget for Askerstandarden er den standard som idrettslagene opprettholder på 
de idrettsanleggene de drifter i dag. Asker kommunes forslag til kvalitetskriterier 
basert på Norsk Standard reduserer kvalitet og standard på aktuelle idrettsanlegg i 
kommunen.  
 
Særskilt kommenteres følgende punkter i forslag til kvalitetsstandard:  
1. Gressbane for fotball.   

Arnestad og minibane Føyka. 
Rådmannens forslag: "Gresset skal ikke være mer enn 80 mm."  
 
Askerstandard: 50 mm. Dette er den standard idrettslagene legger til rette for idag. 
Begrunnelse: Det er de minste barna som benytter disse treningsbanene. For at 
barna skal ha glede og utbytte av treninger og kamper bør gresshøyden ikke 
overstige 50 mm. 
  
2. Rydding av søppel og gjenglemte klær.   

Gjelder grusbaner, gressbaner og kunstgressbaner og områdene rundt disse. 
Rådmannens forslag: "Rydding av gjenglemte klær og søppel på et idrettsanlegg er 
en oppgave hver enkelt idrettslagsleder/trener forventes å følge opp." 
 
Askerstandard: Ryddes daglig. Dette er den standard idrettslagene legger til rette for 
i dag. 
Begrunnelse: Forsøpling av idrettsanlegg er et stort problem, ikke bare i Asker. 
Idrettsanleggene brukes både av organisert og uorganiserte utøvere. Spesielt i 
helger og sommersesong er det mye uorganisert aktivitet. Uorganisert bruk har vært 
et ønske i  Asker kommune. Hvilke tiltak skal iverksettes for å unngå forsøpling? Skal 
vi eventuelt nekte uorganiserte aktivitet/ trening på områdene? Erfaringer viser at 
forsøpling av slike områder er et stort problem.   
I anbudskonkurransen for Drift av kommunale friområder, Hvalstrand, Sjøstrand og 
Vollen, er rydding av avfall med. Her skal det sågar ryddes 2 ganger daglig i 
avtaleperioden. Hva skiller disse områdene fra idrettsområdene og drift av disse. 
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3. Gressbaner.     

Dikemark     
Rådmannens forslag: Klippehøyde gress 80 mm. Gjødsling 2 ganger pr. sesong. 
 
Askerstandard: 50 mm. Gjødsling 5 ganger pr sesong. Dette er standard som 
benyttes for drift av gressbaner på Føyka og Holmen. 
Begrunnelse: Klippehøyde: Se 1. Gressbane for fotball.  
Gjødsling bør gjennomføres  5 ganger i sesongen for at banen skal holde seg frisk 
og grønn. Rotveksten vil forbedres og banen vil tåle flere brukstimer. Denne banen 
har i dag dårligere standard enn andre gressbaner i kommunen. Banen driftes av 
Asker Drift. 
 
4. Kunstgressbaner.    

Arnestad, Holmen, Nesøya, Gjellum, Risenga, Føyka og Borgen. 
Drift av kunstgressbaner er i henhold til ønsket standard. Denne er basert på FDV fra 
produsent/leverandør av kunstgress. 
 
Se avsnitt Rydding av søppel og gjenglemte klær. 
 
5. Grusbaner for fotball og friidrett. 

Borgen, Bjerkås, Hovedgården, Gjellum og Billingstad. 
Rådmannens forslag: Overflatens planhet skal være 30mm på 3 meters lengde. 
Banen skal slåddes for å gjenopprette krav til planhet. Skal ikke merkes. Skal ikke 
vannes. Ikke rydding av søppel. 
 
Askerstandard: 10mm på 4 meters lengde. Banen skal slåddes og merkes daglig. 
Vannes ved behov. Rydding av søppel. Dette er den standard idrettslagene legger til 
rette for i dag. Standarden følger anbefalt standard i Grusbaneboka. 
Begrunnelse: På grunn av mangel på kunstgressflater er grusbanene i Asker 
ekstremt mye brukt. Dette betyr at grusbanene utsettes for stor slitasje. På 
grusbanen på Føyka ble det spilt over 200 kamper i fjor. Borgen grus har så og si det 
samme antall kamper. Grusbanene benyttes av de yngste barna. Å tilby barna en 
humpete grusbane er ikke tilfredsstillende. Borgen grus ble i fjor kun slåddet en gang 
i uken. Banen så til tider ut som et "potetjorde". Det resulterte i mange skader og 
mindre idrettsglede.  
 
Det er viktig å understreke at det er slåddingsfrekvensen som er viktigst, ikke 
jevnheten som ligger i standarden. Det er viktig med daglig slådding – før eller etter 
bruk. Etter slådding må banene merkes. Slåddingen visker ut all banemerking. Uten 
merking kan ikke kamper spilles. 
Vanning av grusbaner er viktig når det tørt over mange dager. Enkelte av banene 
støver slik at barn med astma ikke kan delta på treninger og kamper.  
 


